
  

 

 
Broj: 55-6/02.2021.  
Zagreb, 15. veljače 2021. 
 
  
  
  

ZAPISNIK  
193. sjednice Znanstvenoga vijeća Instituta za filozofiju koja je 

održana putem Microsoft Teamsa u petak, 29. siječnja 2021. s početkom u 11 sati.  
  

  
Prisutni: dr. sc. Luka Boršić, viši znanstveni suradnik; dr. sc. Tomislav Bracanović, viši 
znanstveni suradnik; dr. sc. Dušan Dožudić, znanstveni suradnik; dr. sc. Pavel 
Gregorić, znanstveni savjetnik; dr. sc. Viktor Ivanković, asistent, predstavnik 
suradnikâ; dr. sc. Filip Grgić, znanstveni savjetnik u trajnom zvanju; dr. sc. Tvrtko Jolić, 
znanstveni suradnik; dr. sc. Boris Kožnjak, viši znanstveni suradnik; dr. sc. Srećko 
Kovač, znanstveni savjetnik u trajnom zvanju;  dr. sc. Martino Rossi Monti, znanstveni 
suradnik; dr. sc. Ivana Skuhala Karasman, viša znanstvena suradnica; dr. sc. Matej 
Sušnik, znanstveni suradnik; dr. sc. Petar Šegedin, viši znanstveni suradnik; dr. sc. 
Dario Škarica, znanstveni savjetnik; dr. sc. Marie-Élise Zovko, znanstvena savjetnica u 
trajnom zvanju; dr. sc. Davor Pećnjak, znanstveni savjetnik 
Odsutni: dr. sc. Jure Zovko, znanstveni savjetnik u trajnom zvanju (isprika) 
  
Predsjednik ZV-a dr. sc. Filip Grgić konstatira da imamo kvorum.   
Predsjednik ZV-a predlaže sljedeći dnevni red:   
  

1. Ovjera zapisnika 191. sjednice Znanstvenog vijeća 
2. Ovjera zapisnika 192. izvanredne sjednice Znanstvenog vijeća 
3. Obavijesti ravnatelja 
4. Traženje suglasnosti za popunjavanje ispražnjenog radnog mjesta i rasprava o 

kadrovskoj politici Instituta 
5. Izvještaj povjerenstva za reizbor dr. sc. Darija Škarice na znanstveno radno 

mjesto znanstveni savjetnik 
6. Izbor povjerenstva za reizbor dr. sc. Davora Pećnjaka na znanstveno radno 

mjesto znanstveni savjetnik 



  

 

 
7. Razmatranje rada znanstvenikâ u 2020. godini 
8. Izvještaji o radu časopisa Prilozi za istraživanje hrvatske filozofske baštine i Croatian 

Journal of Philosophy 
9. Izbor povjerenstva za dodjelu nagrada za najbolje studentske radove 
10. Predlaganje kandidata za članove Upravnog odbora Hrvatske zaklade za znanost 
11. Prijedlog suorganizacije šeste međunarodne filozofske konferencije: Zagrebačka 

konferencija o primijenjenoj etici 2021: Šteta, namjere i odgovornost 
12. Razno 

 
Predloženi dnevni red prihvaćen je jednoglasno.  
  
Ad 1. Ovjera zapisnika 191. sjednice Znanstvenog vijeća 
 
Tvrtko Jolić i Tomislav Bracanović ukazali su na greške u zapisniku, ostali članovi 
prihvatili su predložene ispravke te je  Zapisnik 191. sjednice ZV-a započete 29. siječnja 
2020. i dovršene 7. siječnja 2021.  jednoglasno prihvaćen uz prihvaćene ispravke. 
 
Ad 2. Ovjera zapisnika 192. izvanredne sjednice Znanstvenog vijeća 
 
Zapisnik 192. izvanredne sjednice ZV-a održane od petka 8. siječnja 2021. godine u 13 
sati do ponedjeljka 11. siječnja 2021. godine u 12 sati putem elektroničke pošte  
jednoglasno je prihvaćen. 
 
Ad. 3. Obavijesti ravnatelja 
 
Ravnatelj informira kako je Institutu isplaćena zadnja rata sredstava programskog 
financiranja 24. prosinca 2020. godine, a 8 dana kasnije stiže obavijest od Ministarstva 
financija prema kojoj moramo vratiti sredstva koja nismo potrošili do 31. prosinca 2020. 
godine. Dakle, imali smo 6 dana za potrošiti gotovo 40 % ukupnog iznosa sredstava 
programskog financiranja. Navodi kako je očito u pitanju loša komunikacija između 
ministarstava, jer je Ministarstvo znanosti i obrazovanja odobrilo sredstva prema 
projekcijama troškova do 31. siječnja 2021. godine (izričito su tražili da tako pošaljemo), 
o čemu očito Ministarstvo financija nije upoznato ili zanemaruje, što je stvorilo 
popriličan kaos među korisnicima programskog financiranja, s obzirom na to da je 
situacija ista i na drugim institutima i ustanovama. Ravnatelji drugih institucija su više- 



  

 

 
manje suglasni da se postupa prema uputama Ministarstva znanosti, a ne Ministarstva 
financija.  

 U prostorijama Instituta u tijeku su veliki radovi preuređenja prostora koji su 
financirani tim sredstvima. Pri kraju je uređenje muškog zahoda na 4. katu i 
instalacija, a slijedi uređenje ženskog zahoda te dvorana. 

 Održan je sastanak koji je iniciran od strane Instituta za povijest umjetnosti, na 
koji su bili pozvani i predstavnici Ministarstva kao medijatori, na kojem smo 
pozvani da izložimo slučaj oko vlasništva prostora Instituta. To je slučaj koji traje 
već godinama te je bila podnesena tužba kako bi se Institut upisao kao 
stopostotni vlasnik na temelju dosjelosti, ali je iz za sada nepoznatih razloga ta 
tužba povučena. Zakazan je sastanak s odvjetnicom da se otkrije zašto je tome 
tako. Sastanak je bio informativnog karaktera s napomenom da Institut za 
povijest umjetnosti nastupa maksimalistički i traži da im platimo i najamninu za 
prošle godine s čime se naravno ne slažemo. Nakon sastanka s odvjetnicom i više 
prikupljenih informacija odlučit će se o daljnjem postupanju vezano za taj slučaj.  

 28. siječnja održana je sjednica Upravnog vijeća na kojoj je usvojen Završni račun 
i prijedlog da se dr. sc. Filipa Grgića imenuje pomoćnikom ravnatelja. K tome, 
Upravno vijeće informirano je o problemu oko sredstava iz programskog 
financiranja 

 Trenutno smo u procesu pokretanja dviju novih serija knjiga: jedna bi bila u 
međunarodnoj suradnji s M. Rossijem Montijem i kolegama iz Italije, izdavači bi 
bili Institut i Univerzitet u Calabriji, Italija, pri čemu bi naše obveze bile vrlo 
male i prema našim mogućnostima; a druga, ako se povjerenstvo za izdavaštvo 
složi, bila bi serija džepnih knjiga. 

 
Predsjednik ZV-a otvara raspravu. 
U raspravi sudjeluju Tvrtko Jolić, Luka Boršić i Davor Pećnjak. 
T. Jolić primjećuje kako se zadnjih godina izgubila praksa rasprave ZV-a o raspodjeli 
sredstava dobivenih temeljem programskog financiranja te da bi bilo dobro ponovno 
uvesti tu praksu. Također dodaje da trenutno na webu Instituta nije objavljen ugovor o 
programskom financiranju, što je obveza Instituta.  

 

 



  

 

 

Dodaje i da je Ministarstvo objavilo javni poziv za dodjelu bespovratnih sredstava 
„Obnova infrastrukture i opreme u području obrazovanja oštećene potresom“ na koji 
bismo se mogli javiti. 

Ravnatelj zahvaljuje na prijedlozima i odgovara da su  financijska pitanja prema Statutu 
u domeni Upravnog vijeća i ravnatelja, ali i da se slaže s prijedlogom da se ponovno 
uvede praksa rasprave o raspodjeli sredstava na sjednicama ZV. Dodaje da je Ugovor o 
programskom financiranju bio na web stranici i da je s web stranicom bilo nekih 
problema te da će biti ponovno objavljen. 

Ad. 4. Traženje suglasnosti za popunjavanje ispražnjenog radnog mjesta i rasprava 
o kadrovskoj politici Instituta 
 
Predsjednik ZV-a otvara raspravu i daje riječ ravnatelju. 
Ravnatelj opisuje stanje s oslobođenim koeficijentima i predlaže da kao i dosad u 
ovakvim situacijama tražimo suglasnost za zapošljavanje jednog asistenta i jednog 
znanstvenog suradnika. Također navodi da je predložio Viktoru Ivankoviću da s mjesta 
asistenta prijeđe na mjesto poslijedoktoranda, s čime se V. Ivanković složio. Podsjeća 
na dokument koji je poslan među materijalima za sjednicu ZV o politici zapošljavanja 
na Institutu, ističe kako se premalo bavimo hrvatskom filozofijom, što je glavni dio 
misije Instituta, i smatra kako bi kao uvjet za zapošljavanje trebalo navesti bavljenje 
hrvatskom filozofijom. 
Predsjednik ZV naglašava da na ovoj sjednici treba izglasati koja radna mjesta tražiti od 
Ministarstva.  
U raspravi sudjeluju: L. Boršić, F. Grgić, T. Bracanović, T. Jolić, S. Kovač i P. Gregorić. 
Članovi su suglasni da tražimo jedno mjesto znanstvenog suradnika i jednog asistenta, 
da Viktor Ivanković prijeđe na radno mjesto poslijedoktoranda te da se o sadržaju 
natječaja koji će se raspisivati rasprava nastavi. 
 
Predsjednik ZV-a stavlja na glasanje prijedlog prijedlog da od Ministarstva tražimo 
suglasnosti za popunjavanje upražnjenog radnog mjesta znanstvenog savjetnika u 
trajnom zvanju, i to za jednog znanstvenog suradnika i jednog asistenta, kao i 
prenamjenu mjesta asistenta u poslijedoktoranda. 
Prijedlog je usvojen jednoglasno. 
 



  

 

 
Ad. 5. Razmatranje izvještaja povjerenstva za reizbor dr. sc. Darija Škarice na 
znanstveno radno mjesto znanstveni savjetnik 
 
Predsjednik ZV-a podsjeća koji su uvjeti za reizbor prema novom pravilniku. Podsjeća 
i na to da D. Škarica nije zaposlen na puno radno vrijeme pa stoga ima i drugačije 
uvjete u nešto manjem opsegu, proporcionalno svojem radnom vremenu. 
Prema izvještaju povjerenstva D. Škarica ispunjava uvjete za reizbor. 
Predsjednik ZV-a stavlja na glasanje prijedlog povjerenstva da se D. Škarica ponovno 
izabere na radno mjesto znanstvenog savjetnika. 
Prijedlog je usvojen jednoglasno. 
Predsjednik ZV-a čestita D. Škarici. 
 
Ad. 6. Izbor povjerenstva za reizbor dr. sc. Davora Pećnjaka na znanstveno radno 
mjesto znanstveni savjetnik 
 
Predsjednik ZV-a moli članove ZV da predlože kandidate za članove Povjerenstva za 
reizbor dr.  sc. Davora Pećnjaka.  
T. Jolić predlaže D. Škaricu koji prihvaća prijedlog. 
L. Boršić predlaže vanjskog člana Borana Berčića. 
I. S. Karasman predlaže P. Gregorića koji prijedlog prihvaća. 
 
Predsjednik ZV-a otvara glasanje. 
Prijedlog je usvojen jednoglasno. 
ZV donosi Odluku o imenovanju članova povjerenstva za reizbor D. Pećnjaka u 
sastavu:  dr. sc. Dario Škarica, Institut za filozofiju, prof. dr. sc. Boran Berčić, 
Filozofski fakultet u Rijeci i dr. sc. Pavel Gregorić, Institut za filozofiju. 
 
Ad. 7. Razmatranje rada znanstvenikâ u 2020. godini 
 
Predsjednik ZV-a zahvaljuje svima na poslanim izvještajima o radu te napominje kako 
su u priloženoj tablici o produktivnosti u zadnjih 5 godina uvršteni samo objavljeni 
radovi. Također, u tablicu je unesena samo okvirna brojka radova objavljenih u WoSu 
i Scopusu. 
Otvara raspravu. 
 



  

 

 
U raspravi sudjeluju: T. Jolić, L. Boršić, F. Grgić i P. Gregorić. 
 
Pohvaljuju se asistenti i poslijedoktorandi na produktivnosti i većem broju objavljenih 
radova. 
Podržana je ideja da se održi tematska sjednica na kojoj bi se raspravilo o tome koliko 
se radova očekuje od znanstvenika kroz petogodišnji period, da li da se mijenja 
Pravilnik o uvjetima za reizbor i druga pitanja vezana uz tematiku.  
 
Ad. 8. Razmatranje izvještaja o radu časopisa Prilozi za istraživanje hrvatske 
filozofske baštine i Croatian Journal of Philosophy 
 
Predsjednik ZV daje riječ urednicima časopisa da podnesu izvještaje o radu časopisa. 
 
T. Jolić, izvršni urednik Croatian Journal of Philosophy, izvještava da su u prošloj godini 
izdana 3 broja časopisa. Objavljeno je 25 znanstvenih radova i desetak ostalih vrsta 
priloga na preko 770 stranica. 
2020. godina je rekordna po broju pristiglih rukopisa. Ukupno ih je zaprimljeno 72, od 
kojih je prije recenzentskog postupka odbijeno 17. Nakon recenzentskog postupka za 
objavu je prihvaćeno 33, a odbijeno 14, a postupak traje za još 8 rukopisa. Već je 
pripremljen prvi broj za ovu godinu koji će biti posvećen estetici, a uređuje ga doc. dr. 
sc. Iris Vidmar Jovanović sa Sveučilišta u Rijeci. 
Od Nacionalnog vijeća za znanost, obrazovanje i tehnološki razvoj dobili smo odgovor 
za žalbu podnesenu prije više od godinu dana o postupku rekategorizacije časopisa u 
A1 kategoriju koja je odbijena. 
Zaključuje da časopis prilično dobro kotira te da prema podacima Scopusa spada u 10 
najboljih u regiji i u dva najbolja časopisa u regiji koji se bave filozofijom. 
Održan je sastanak s izdavačem na kojem su sudjelovali L. Boršić, F. Grgić i T. Jolić te 
se razgovaralo o tome da Institut preuzme malo veću kontrolu nad časopisom. T. Jolić 
se zalaže da se prijave počnu zaprimati putem web aplikacije Open Journal System, 
što bi bitno olakšalo i pojednostavilo zaprimanje i rad s rukopisima.  
Predstavnici Instituta zalažu se i da časopis postane javno dostupan, oko čega postoji 
stanovito nesuglasje s izdavačem pa će se razgovor o toj temi nastaviti. 
 
 
 



  

 

 
I. S. Karasman prenosi izvještaj dr. sc. Ivice Martinovića o časopisu Prilozi za 
istraživanje hrvatske filozofske baštine. 
46. godište časopisa odnosno brojevi 91–92 objavljuju 11 članaka s kategorizacijom: 10 
s kategorizacijom izvorni znanstveni članak i jedan s kategorizacijom pregledni rad. 
Samo dva članka potpisuju članovi Instituta. Članovi Uredništva potpisuju 5 članaka.  
Za usporedbu, 2010. godine bilo je objavljeno 5 članaka s kategorizacijom, 2000. 14 
članaka s kategorizacijom, 1990. 9 članaka s kategorizacijom, 1980. 8 članaka s 
kategorizacijom.  
Pri sastavljanju sadržaja pojedinih svezaka nastoji se postići što veća raznovrsnost 
priloga i što se tiče obrađenih problema, filozofa i epoha i što se tiče odabranog 
pristupa u istraživanju.  
Posebna je briga bila posvećena rubrici Građa kako bi se osiguralo redovito 
objavljivanje u toj rubrici.  
Što se tiče uključivanja časopisa u međunarodne baze, novu prijavu za Scopus, u 
drugom pokušaju, podnijet će glavni urednik dan nakon što bude objavljeno 
elektroničko izdanje drugoga sveska. Jer je bio dogovor između ravnatelja Instituta i 
glavnoga i odgovornoga urednika da se prijavi elektroničko izdanje časopisa.  
I. S. Karasman napominje da broj 92. još nije objavljen niti na web stranici Instituta 
niti na portalu Hrčak, a iz 91. broja su objavljeni članci, ali ne i građa, recenzije i 
ogledi.Rasprave nema. 
Predsjednik ZV-a poziva na glasanje o svakom izvještaju posebno. 
 
Izvještaj o radu časopisa Croatian Journal of Philosophy prihvaćen je jednoglasno. 
Izvještaj o radu časopisa Prilozi za istraživanje hrvatske filozofske baštine prihvaćen je 
jednoglasno. 
 
Ad. 9.  Izbor povjerenstva za dodjelu nagrada za najbolje studentske radove 
 
Predsjednik ZV-a obavještava kako je prethodnom sastavu povjerenstva izabranom 
2017. godine istekao mandat i moramo  izabrati nove članove povjerenstva. Moli 
članove ZV-a da predlože kandidate. 
 
I. S. Karasman predlaže Pavela Gregorića koji ne prihvaća kandidaturu. 
 
 



  

 

 
I. S. Karasman predlaže Mateja Sušnika koji kandidaturu prihvaća.  
L. Boršić predlaže Borisa Kožnjaka koji kandidaturu prihvaća. 
M. Sušnik predlaže Tomislava Bracanovića koji kandidaturu prihvaća. 
L. Boršić predlaže Ivanu Skuhala Karasman koja kandidaturu prihvaća. 
I. S. Karasman predlaže Petra Šegedina koji kandidaturu prihvaća. 
 
Predsjednik otvara glasanje za izbor povjerenstva za dodjelu nagrada najboljim 
studentskim radovima u sastavu: dr. sc. Matej Sušnik, dr. sc. Boris Kožnjak, dr. sc. 
Tomislav Bracanović, dr. sc. Ivana Skuhala Karasman i dr. sc. Petar Šegedin. 
Prijedlog je prihvaćen jednoglasno. 
 
Ad. 10. Predlaganje kandidata za članove Upravnog odbora Hrvatske zaklade za 
znanost 
 
Predsjednik ZV-a moli članove da predlože kandidate za prijavu na javni poziv za izbor 
članova Upravnog odbora Hrvatske zaklade za znanost. 
 
T. Jolić predlaže Pavela Gregorića koji taj prijedlog ne prihvaća zbog toga što trenutno 
vodi projekt Hrvatske zaklade za znanost pa smatra kako ne bi bilo primjereno da ga se 
kandidira za tu funkciju. 
I. S. Karasman predlaže Srećka Kovača koji kandidaturu prihvaća. 
 
Predsjednik ZV-a stavlja na glasanje prijedlog da se za člana Upravnog odbora HrZZ u 
ime Instituta za filozofiju kandidira dr. sc. Srećka Kovača. 
Prijedlog je jednoglasno prihvaćen. 
 
Ad. 11. Prijedlog suorganizacije šeste međunarodne filozofske konferencije: 
Zagrebačka konferencija o primijenjenoj etici 2021: Šteta, namjere i odgovornost 
 
Predsjednik ZV-a daje riječ predlagačima.  
M. Sušnik pojašnjava kako je održavanje konferencije s lipnja prebačeno na rujan zbog 
situacije oko Covid-a. Navodi kako se u pismenom prijedlogu koji je poslan potkrala 
greška, datumi održavanja bit će 29. i 30. rujna. 
Nastala je jedna promjena u odnosu na pismeni prijedlog: Dominic Roser se ispričao i 
neće bio dio organizacijskog odbora.  



  

 

 
Predlaže da se Institut uključi u organizaciju konferencije te navodi kako će navedena 
konferencija biti dio projekta „Šteta, namjere i odgovornost“. 
 
T. Jolić podsjeća da je prošla takva konferencija također bila u suorganizaciji Instituta 
te da je organizacija konferencije pokrivena sredstvima projekta. 
Predsjednik ZV-a poziva članove da glasuju o prijedlogu da Institut suorganizira šestu 
međunarodnu filozofsku konferenciju: Zagrebačka konferencija o primijenjenoj etici 
2021: Šteta, namjere i odgovornost. 
Prijedlog je prihvaćen jednoglasno. 
 
Ad. 12.  Razno 
 
L. Boršić napominje kako je predao Izvještaj o radu mentora koji nije dostavio na 
vrijeme za prošlu sjednicu. 
S. Kovač izvještava kako je uspješno održan Dan logike kojemu je Institut bio 
suorganizator. Privukao je velik broj sudionika te se vodila zanimljiva diskusija. 
Događaj je održan u sklopu svjetskog Dana logike pod pokroviteljstvom UNESCO-a.  
 
Predsjednik ZV-a zatvara sjednicu i zahvaljuje na sudjelovanju. 
 
Dovršeno u 13:00. 
 
 
Zapisničar                                                                         Predsjednik Znanstvenog vijeća 
 
 
 
Darija Velan                                                                        Dr. sc. Filip Grgić 
 
 


